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----------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 
 

 
Dne 1.11.2018 se uskutečnilo veřejné ustavující zasedání zastupitelstva v Broumech. Za účasti 22 osob z řad 
veřejnosti proběhlo ustavení do funkcí následovně: 
 
Do funkce starosty byl zvolen pan Petr Jirka. 
Do funkce místostarosty byl zvolen pan Tomáš Rosenbaum. 
 
Ostatní členové zastupitelstva :      
Ing. Renata Belanská,  Karel Císař, Roman Kodet, Milena Kohoutová, Václav Štochl, ing. Petr Ubry,  
Mirko Vlach 
                                                      
Dále byli voleni předsedové výborů: 

-          Pětičlenného Finančního výboru ing. Renata Belanská 
-          Tříčlenného Kontrolního výboru pan Roman Kodet. 

 
Následující veřejné zasedání zastupitelů proběhlo 20. 11. 2018. Tohoto zasedání se zúčastnilo 5 osob z 
 řad veřejnosti. Na zasedání se především mluvilo o kolaudaci rybníka Kučerák. Předání proběhne 26.11. 2018. 
Dále se odsouhlasilo: 

- Dooplocení dětského hřiště ve Spádové ulici a instalace laviček.  
- Přijmutí finančního daru pro MŠ a ZŠ v hodnotě 2000kč od společnosti Wiegel. 
- Přijmutí finančního daru pro hasičský sbor v hodnotě 4000kč od Agrony Rpety. 
- Údržba zahradní techniky, 
- Těžba dřeva v obecním lese, 

Předání obecního majetku a dokladů od předchozího starosty se odložilo na 30.11.2018. Dále byl vypracován plán 
inventur za rok 2018 a předsedkyně finančního výboru pověřena jejich zpracováním.  
 
Další veřejné zasedání bude dne 11.12. 2018 od 18:00. 
 

 

 

 

Zveme všechny na broumské adventní odpoledne, 
které se koná 24. listopadu 2018 od 1500 před OÚ Broumy. 

 
Program: 

15:00...... Zahájení 
15:05..... Ponocný a lesní roh 

15:20.....Koledy a písničky dětí z MŠ Broumy 
15:40.....SAXTET Hořovice 

16:20.....Vystoupení pěveckého sboru ZŠ Broumy 
16:45.....Zvonařovo trio 

17:15.....Vyhlášení výsledků štrůdlování 
17:35..... Oživlý betlém 

18:00..... Rozsvícení stromečku 
 
 

OPĚT BUDOU PRO VÁS PŘIPRAVENÉ STÁNKY S OBČERSTVENÍM A DROBNÝM ADVENTNÍM ZBOŽÍM. 

 
POKUD MÁTE ZÁJEM ZAPOJIT SE S NÁMI DO SOUTĚŽE O NEJLEPŠÍ ŠTRŮDL, TAK NEVÁHEJTE A SVOU DOBROTU PŘINESTE UŽ V DOPOLEDNÍCH 

HODINÁCH K OBECNÍMU ÚŘADU. 
DĚKUJEME A TĚŠÍME SE NA VÁS 

http://www.broumy.cz  číslo 11/2018                 vydáno 22.11.2018            ročník XLII 
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                              Tělovýchovná jednota Broumy Vás srdečně zve na 

    

P L E S  S P O R T O V C Ů  

             který se koná v sobotu dne 26. ledna 2019 od 20 hodin 

                         K tanci i poslechu hraje skupina  „HE J B A N D“  

            Soutěž o ceny     VSTUPNÉ Kč 100,- 

V sále kulturního domu v Broumech se na shledanou s Vámi těší                                                                                

broumští sportovci.

 

Advent a Vánoce 

Latinský název pro Vánoce je „nativitas“ a znamená narození. Český výraz Vánoce pochází nejspíše ze staroněmeckého 

Wihnahten – Svatá noc, čas svatonoční. V podvědomí věřících jsou s adventem a Vánocemi spojeny i dny, které jim 

předcházejí nebo je přesahují. Před počátkem adventu to jsou svátky sv. Martina, sv. Kateřiny alexandrijské a sv. Ondřeje. V 

adventním čase patří mezi nejvýznamnější svátek sv. Barbory, den sv. Mikuláše, den sv. Lucie a Štědrý den. 

Slovo advent je odvozeno z latinského „adventus“ – příchod. Doba trvání adventu se ustálila na čtyřech nedělích, proto na 

adventním věnci hoří čtyři svíce. Zvyk zapalování svící na adventním věnci je přitom velmi mladý. Na svět přišel teprve v 19. 

Století, ale ze své vlasti, protestantské části dnešního Německa, se rychle rozšířil po celé Evropě.V době adventu chodily po 

staveních tajemné postavy. Kromě Mikuláše, čerta a anděla to byly také Lucky ometačky. Nosily s sebou křídlo z husy a hrnek 

se sazemi. Ve stavení ometaly stěny a pak černily sazemi dospělé i děti. Na sobě měly bílou košili, obličej měly pomoučněný, 

některé měly i masku s klapajícím zobanem. Vţdy kontrolovaly, jestli se ve stavení nepřede len nebo nedere peří, protoţe na 

den Lucie platil přísný zákaz předení i draní. Nejstrašidelnější postavou adventu však byla perechta, někde se jí říkalo perchta, 

peruchta či šperechta. Na sobě měla chlupatý koţich , obličej začerněný sazemi nebo schovaný pod červenou maskou s 

dlouhým jazykem, připomínala čerta. Nosila velký nůţ, kterým vyhroţovala hříšným nenasytům, ţe jim rozpáře břicho. Kromě 

noţe nosívala ještě škopíček, prý na krev a koudel, kterou měla na vycpání rozpáraného břicha. Objevovala se v různé dny: v 

předvečer svátku sv. Lucie nebo sv. Barbory, ale taky na Mikuláše. 

Vánoční stromeček vs. jesličky 

Za tvůrce prvních jesliček je povaţován sv. František z Assisi. Stalo se to v Itáli roku 1223, kdy v prostoru své skalní 

poustevny naaranţoval scénu připomínající narození Jeţíše Krista. Betlémářství se v 16. století rozšířilo do celé Evropy. 

Betlémy z trvanlivých materiálů se dědily z generace na generaci a často se rozrůstaly o nové figurky a stavby. Teprve koncem 

19. století se rozšířilo zdobení stromečku i na venkově a získalo větší popularitu neţ dosud hlavní symbol Vánoc, jesličky. Uţ 

od počátku se na vánoční stromy zavěšovala červená jablíčka, ořechy a perníčky, ozdoby z vaty a papíru, ze slámy i dřeva. Na 

stromku visely i drobné betlémové figurky.K Vánocům patří rozzáření dětské oči a dětská radost. Ale proč my, dospělí, jsme o 

Vánocích tak nešťastní? Protoţe uţ neumíme, jako ty děti, ţít tou ţivou přítomností. My totiţ stále ţijeme v jiné době. 

Povaţujeme minulost za lepší neţ byla, přítomnost horší neţ je a budoucnost růţovější, neţ bude. Ale děti dokáţou ţít tou 

ţivou přítomností a radují se z ní. Jestlipak víte, ţe lidstvo aţ do roku 1200 vydrţelo bez cukru, do roku 1300 bez uhlí a aţ  do 

roku 1400 se obešlo bez másla, do roku 1500 bez brambor a bez kávy a mýdla aţ do roku 1600, bez zápalek, plynu a konzerv 

aţ do roku 1900. Je vidět, ţe materiální hodnoty nejsou nejdůleţitější pro plnohodnotný rozvoj lidstva. Nejdůleţitější je to, o 

čem zpívali andělé nad Betlémem – pokoj lidem dobré vůle. A ten pokoj, to není stav bez války, to je vnitřní stav duše a srdce. 

A tento pokoj i já teď přeji vám všem. 

                                                                                                                                                                         Milena Kohoutová      
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Historie hospodářského dvora Karlov a obce Karlova Ves. 

( z publikace KŘIVOKLÁTSKO, PŘÍBĚH KRÁLOVSKÉHO HVOZDU – Karel Ţák,Martin Majer, Petr Hůla, Václav Cílek) 

Nově zakládané fürstenberské dvory dostávaly často jména podle křestních jmen potomků zakladatelů nebo jejich manţelek, a 

tak dodnes vtiskli Fürstenbergové krajině nejen její vzhled, ale i pojmenování dvorů, osad a míst. Například po Emilu Egonovi, 

nejmladším synu Karla Egona II., se na Křivoklátsku jmenuje hájovna Emilovna v lesích u Karlovy Vsi či Emilov na Novém 

Domě. Vzorně vedené statky byyly propojeny novými cestami s vysázenými alejemi ovocných stromů. Při zakládání dvorů a 

budování nových zemědělských staveb byly vyuţívány podobné architektonické přístupy. Příkladem můţe být kruhové 

uspořádání budov velkostatků, pouţité na Karlově a nedokončené na Poţárech (původně Filipov).Dvůr Karlov zaloţil Karel 

Egon I. v roce 1778, i kdyţ například vzpomínky lesníka Jirusche kladou počátek výstavby dvorů Karlov a Poţáry jiţ k roku 

1772. Zemědělské pozemky dvora vznikly na původně lesní půdě, kde po plošných polomech jiţ nebyly obnoveny. Pozdně 

barokní, památkově chráněný dvůr Karlov byl zaloţen na kruhovém půdorysu ve skutečně monumentální podobě. Vnější 

průměr kruhu tvořeného stavbami činí zhruba 150 metrů. Na mapách prvního vojenského mapování kolem roku 1781 je patrná 

jen část kruhově uspořádaných staveb. Stavební vývoj dvora byl postupný a dlouhodobý a teprve v roce 1815 byl mimo vlastní 

kruh postaven mohutný ovčín pro 600 ovcí. Téměř od počátku byla součástí areálu i flusárna. Pak byly dostavovány budovy 

pro ubytování personálu a kolem roku 1870 i další menší ovčín, později uţívaný jako stáj pro skot. Při potoce byl v letech 1872 

– 1874 vybudován lihovar, v areálu, který pouzději za socialismu slouţil k chovu drobné koţešinové zvěře ( tzv. 

norkárna).Lesní a zemědělští dělníci na Karlov zpočátku docházeli z okolních obcí. V roce 1823 ţádali peticí o moţnost 

bliţšího ubytování. Karel Egon II. vydal dne 1.srpna 1826 rozhodnutí o zaloţení obce Karlovy Vsi a stavět se začalo zhruba 

dva roky nato. 

Karlova Ves spadala od svého vzniku pod samosprávu obce Broumy, teprve počátkem 20. století byla obec osamostatněna. 

Kronikář obce Broumy: Karel Vajs st.

 

Poděkování – Oslavy 660. výročí zaloţení obce Broumy 

a 100. výročí vzniku samostatného Československého státu. 
 

Zájem občanů předčil naše očekávání a mnohá města nám účast mohla závidět. I přes počasí, které nám zrovna nepřálo, se v 

KD shromáţdilo přes 220 lidí. 

V průběhu oslav trochu zapadla skutečnost, ţe máme v obci několik 100 letých lip, které byly vysazeny u příleţitosti vzniku 

samostatného státu, ale i místa mnohem starší, jako například místo, kde je v současnosti pěstován následník Králova dubu. 

Toto místo bylo upraveno a poděkování patří mysliveckému sdruţení za pomoc. 

Poděkovat nelze všem jmenovitě. Obec dostala například dar v podobě kopie listiny s první zmínkou o Broumech, dále bylo 

vystaveno mnoho zajímavých dokumentů a fotografií z dob před sto lety. 

Poděkování patří všem jednotlivcům i spolkům, kteří se obětavě podíleli na přípravách, organizaci a samotném průběhu celé 

akce. Za vším byla důsledná příprava celé oslavy od piety u pomníku legionářů, aţ po promítání historického videa v kině. 

Celé odpoledne proběhlo v příjemné a uctivé atmosféře hodné této vzpomínky a za to Vám všem patří velký dík. 

Ing.Petr Ubry 

 
 

Úvodem tohoto článku bych rád poděkoval všem těm, kteří přišli k volbám a svým hlasem nám projevili důvěru. Upřímně 

říkám, ţe být členem zastupitelstva, natoţ ve funkci místostarosty, jsem nikdy neplánoval. Svým jménem v kandidátce jsem 

chtěl především pomoci svým kamarádům, kteří tuto stranu zaloţili. Ovšem volby dopadly tak jak dopadly. Jejich zveřejnění 

mi v okamţiku poloţilo spoustu otázek. Musím říct, ţe na většinu z nich jsem si postupem času odpověděl, ale některé jsou 

stále nezodpovězené. Kaţdopádně teď jsem hlavním pobočníkem pana starosty Petra Jirky a jsem za to rád. Věřte, ţe mé díry v 

uších nemají na funkci vliv . Chci naslouchat. Chci dělat věci poctivě a čestně, ale hlavně chci mít čisté svědomí. Rád budu 

tlumočit starostovi a celému zastupitelstvu vaše nápady a představy, jak bychom mohli naší obec vylepšit a zkrášlit. Jedině 

vzájemná komunikace a spolupráce je cesta k lepšímu ţití. Sdílet své pocity s námi můţete především i na kaţdém veřejném 

zasedání zastupitelstva. O termínech zasedání budete vţdy s předstihem informováni na úřední desce vedle zastávky, nebo na 

stránkách www.broumy.cz. 

Takţe ještě jednou díky za podporu a my se za to budeme snaţit. 
Místostarosta 

 

 

 

 

 
================================================================================================================= 
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NEJÚSPĚŠNĚJŠÍ ŠKOLA TAEKWON-DO V ČR 

 
Největší škola taekwon-do ITF Ge-Baek Hosin Sool se v podzimních celorepublikových závodech umístila opět na nejlepších místech! 

Jako každý rok se i tento konaly na podzim dva ze tří nejdůležitějších závodů v roce, a sice finále závodů Středisek talentované 
mládeže a Mistrovství České republiky, které se nám podařilo vyhrát, a získat tak titul nejúspěšnější školy České republiky již 

poněkolikáté za sebou. 
První vítězné závody, Celorepublikové setkání středisek talentované mládeže, probíhaly o víkendu 13. - 14. října 2018 ve sportovním 

centru ČUS Nymburk. Středisko STM Praha 2, jehož jsme součástí, zde své první místo vybojovalo s počtem 54 zlatých medailí, 
sečteno z obou kol, a závodilo za něj celkem 86 závodníků. 

Mezi těmito soutěžila také Anna Fialová z Broum. Ta si i přes silnou konkurenci dokázala vyzávodit bronzovou pozici ve sportovním 
boji, se svým týmem starších žákyň pak získala dvě zlaté medaile za týmové sestavy a speciální techniky, dále bronzovou medaili z 

týmového sportovního boje. Též Diana Fuňová soutěžila jak za sebe, tak za tým mladších žákyň. Nakonec si společně s ostatními 
zvládla vysoutěžit první místo ve sportovním boji, druhé ve speciálech a třetí v sestavách. K těmto medailím přidala ještě jednu svou, 
bronzovou, opět za sportovní boj. Její starší sestra Sandra si domů vezla, taktéž z boje, stejné ocenění, bronzové, a s týmem starších 

juniorek vyhrála stříbrnou medaili ze sestav a zlatou ze sportovního boje, týmového. Robin Balaš nakonec uspěl jako bronzový 
závodník ve sportovním boji, jeho tým mladších žáků obsadil druhou příčku, rovněž v boji, a třetí v týmových sestavách. Všem 

účastníkům tímto gratulujeme a děkujeme za jejich odhodlání, kterým pomohli k našemu prvenství. 
Mistrovství České republiky se tentokrát uskutečnilo ve sportovní hale v Brně o víkendu 10. - 11. listopadu 2018. Dohromady zde 
soutěžilo 28 škol s 327 závodníky, z nichž bylo opět 86 jednotlivců členy naší školy. K celkovému vítězství nám mimo jiné znovu 

dopomohly závodní výsledky Anny Fialové, které se v tomto případě podařilo získat ze sestav zlatou medaili a v týmu starších žákyň 
spolu vyhrály neuvěřitelná tři zlata, jak z boje, tak ze sestav i speciálních technik. Robin Balaš obhájil své bronzové místo z 

předchozích závodů, v týmu si však polepšili a závody opouštěli s dvěma zlatými medailemi ze speciálních technik a sestav a jedním 
stříbrem ze sportovního boje. Sestry Fuňovy se též podílely na úspěchu, Sandra prostřednictvím vítězné účasti ve svém týmu starších 

juniorek, se kterými se probojovaly až k zlaté příčce ve speciálních technikách. Z boje vyšly jako stříbrné a v sestavách pak obsadily 
třetí místo. Diana získala za jednotlivce v boji bronzovou medaili, s týmem však zopakovaly zlatý výkon ve sportovním boji, ke 

kterému ještě přidaly zlatou medaili ze sestav a znovu stříbro ze speciálních technik. Náležitě jim tak patří náš velký dík za jejich 
účast a úžasný výsledek, kterým k naší výhře přispěli. 

Chcete si zacvičit i vy? Setkat se s vítězi a třeba si jednou rovněž zazávodit? Přihlásit se můžete kdykoliv během celého roku! Jen u 
nás získáte zkoušky na vyšší pásek a výbavu (dobok, lapa, chrániče) ZDARMA. Proto neváhejte a přijďte za námi každý čtvrtek od 

16:30 v ZŠ obce Broumy, Školní 242, pod vedením Renaty Zadražilové, tel.: +420 725 596 150. 
Pro bližší informace navštivte náš web na tkd.cz. Nebojte se, stačí přijít!!! 

 
Katrin Dejlová, Ge-Baek Hosin Sool 

 
             

 Stolní tenisté  
Výsledky A-týmu v krajské soutěži 2. třídy: 
TJ Broumy A – TJ Spartak Rožmitál: 7:11 
TJ Broumy A – TJ Spartak Čenkov: 12:6 
TJ Broumy A – TJ Slavoj Obecnice A: 8:10 
TJ Broumy A – TJ Sokol Hudlice B: 7:11 
Po osmi odehraných kolech držíme 8. místo ze dvanácti družstev krajské soutěže. 
 
Výsledky B-týmu regionální soutěži III. třídy: 
TJ Srbsko B – TJ Broumy B: 17:1 
TJ Sokol Hořovice C - TJ Broumy B: 10:8 
TJ Záluží B - TJ Broumy B: 14:4 
TJ Broumy B – TJ Sokol Králův Dvůr D: 5:13  
Po sedmi odehraných kolech je B-tým na 9. místě z deseti družstev regionální soutěže. 

Oddíl TJ Broumy pořádá 26. 12. 2018 již 25. ročník vánočního turnaje ve stolním tenisu pro registrované hráče. Pevně věříme, že 
se zúčastní řada hráčů i díky výtečnému jídlu od Vladimíra Vaise! 

Petr Ulbrich 

------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 

Svoz plastů se koná v sobotu 1. prosince 2018. Sběrný dvůr bude otevřen v době od 9 do 11 hodin.  

Měsíčník Broumský zpravodaj vydává Obec Broumy, U Radnice 73, IČO 00233145. Povoleno pod ev.č. MK ČR E 10541. Vydáno 450 výtisků. Neprodejné. 
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